

MARC-ANDRÉ PIGEON, PhD

Director | Directeur

Centre for the Study of
Co-operatives | Le Centre
canadien d'étude des
coopératives

Panelist | Panéliste



Marc-André Pigeon is an Assistant Professor in the Johnson Shoyama Graduate School of Public Policy, University of Saskatchewan campus, and the Director of the Centre for the Study of Co-operatives. He holds a PhD in Mass Communications from Carleton University and has worked in a number of economics and policy-related positions, most recently as assistant vice-president of public policy at the Canadian Credit Union Association. He has also served as interim-vice president of government relations at CCUA, as a special advisor and senior project leader at the federal Department of Finance, and as lead analyst on several federal Parliamentary committees including the House of Commons Standing Committee on Finance, the Standing Committee on Public Accounts, the Standing Committee on Banking, Trade and Commerce, and the Standing Committee on Agriculture and Forestry. Dr. Pigeon also worked as an economic researcher at the Levy Economics Institute of Bard College and started his career as a financial journalist at Bloomberg Business News.

Marc-André Pigeon est professeur adjoint à la Johnson Shoyama Graduate School of Public Policy, sur le campus de l'Université de la Saskatchewan, ainsi que directeur du Centre canadien d'étude des coopératives. Il détient un doctorat en communications de masse de l'Université Carleton et a occupé plusieurs postes liés à l'économie et aux politiques publiques, plus récemment à titre de vice-président adjoint des politiques publiques à l'Association canadienne des coopératives de crédit. Il a également agi comme vice-président intérimaire aux relations gouvernementales à l'ACCC, comme conseiller spécial et chef de projet principal au ministère fédéral des Finances, et comme analyste principal auprès de plusieurs comités parlementaires fédéraux, notamment le Comité permanent des finances de la Chambre des communes, le Comité permanent des comptes publics, le Comité sénatorial permanent des banques, du commerce et du commerce, ainsi que le Comité sénatorial permanent de l'agriculture et des forêts. M. Pigeon a aussi travaillé comme chercheur en économie à l'Institut Levy Economics du Bard College et a commencé sa carrière comme journaliste financier chez Bloomberg Business News.